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Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vás pozdravila po prázdninách, které uběhly neuvěřitelně 
rychle, věřím, že nejen naše děti, ale i všichni dospělí si odpočinuli a načer-
pali síly do zbývajících měsíců roku 2023. 

Ráda bych vás stručně informovala, co se v průběhu měsíců červenec – 
srpen událo. V červenci proběhl konkurz na místo ředitele/ředitelky příspěv-
kové organizace ZŠ a MŠ Holasice. Do konkurzu se přihlásilo pět uchazečů, 
výběrovou komisí byl doporučen a následně starostkou obce jmenován nový 
pan ředitel pan Mgr. Martin Trávníček. Pan ředitel se své funkce ujal v pondělí 
7. 8. 2023. Dle předběžného jednání s panem ředitelem, v průběhu měsíce 
září – říjen proběhne společné setkání dětí – rodičů – občanů naší obce. 
Do mateřské školy nastoupí pět nových učitelek, takže personální obsazení 
všech tří oddělení školky je plně zajištěno.

V průběhu prázdnin byla v MŠ J. Fučíka provedena rekonstrukce dětských 
šaten. Zde byla vyměněna podlahová krytina, pořízeny nové šatní skříňky 
a lavičky. Byla zakoupena nová oplachovací myčka vhodná pro provoz dvou 
oddělní školky. Na dvorku školky bylo provedeno ošetření vzrostlých stromů. 
Na základě kamerové prohlídky dešťového kanalizačního potrubí před budo-
vou školky byla provedena výměna celé dešťové kanalizační přípojky v úseku 
od uliční dešťové stoky až k budově mateřské školky. 

V průběhu prázdnin proběhlo bezpečnostní ošetření stromů na k. ú. Holasice 
– zejména byly tyto práce provedeny na dětských hřištích, v parku na ul. Vác-
lavská a u lávky přes Vojkovský náhon. Současně byl zelení (stromy a keře) 
osázen zelený pruh podél chodníku na druhém výjezdu z obce. 

V budově sokolovny byl opraven elektrický rozvaděč a provedena instalace 
nových světel v přísálí. Dle nařízení DI Policie ČR byla provedena oprava za-
stávkového místa ve směru na Žildochovice. 

Do konce roku 2023 budou realizovány tyto investiční akce: Podařilo se vyřídit 
a získat dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení v lokalitě Rozhraní. Stávající 
veřejné osvětlení – jeho technický stav – je již zastaralý a nevyhovuje tak bez-
pečnostním požadavkům kladeným na veřejné osvětlení v dnešní době. Vlastní 

Úvodní slovo starostky obce

OBEC HOLASICE A STÁRCI
VÁS SRDEČNĚ ZVOU

NA HOLASICKÉ VÁCLAVSKÉ HODY

Pátek 29. 9. 2023 
Od 17:00 h stavění máje za sokolovnou

Sobota 30. 9. 2023
Během dne zvaní stárků na předhodovou taneční zábavu
20:00 hod. předhodová zábava s kapelou LÁSKA AGENCY
24:00 hod. půlnoční překvapení – připravují stárci

Neděle 1. 10. 2023
11:00 hod. bohoslužba u kaple sv. Václava
14:00 hod. hodový průvod obcí s dechovou hudbou Boršičanka

Za příznivého počasí pokračuje hodová zábava venku za sokolovnou. 
Tuto zábavu zahájí Holasačky vystoupením v krojích. 
Po jejich vystoupení bude k poslechu hrát dechová hudba Boršičanka.
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svítidla jsou znečištěna prostře-
dím a účinnost či svítivost světel je 
nedostatečná. Modernizací svě-
tel dojde ke zvýšení bezpečnosti 
pohybu obyvatel a samozřejmě 
budou podpořeny energetické 
úspory za současného zkvalitnění 
veřejného osvětlení.

Od října by měly být zahájeny 
stavební úpravy místní komu-
nikace na ulici Palackého od 
č. p. 101 po č. p. 70 včetně vy-
rovnávacího schodiště nacháze-
jícího se na severní části místní 
komunikace. Na obě uvedené 
akce momentálně probíhá výbě-
rové řízení na dodavatele.

Stav bankovních účtů – Obec Holasice k 31. 8. 2023

Běžný účet ČNB 259 123,46

Běžný účet KB 20 447 153,37

ČSOB stavební spořitelna - spořící účet 587 295,68

Sberbank CZ, a.s. v likvidaci-pohledávka přihlášená 
do insolvenčního řízení

3 620 045,07

ČSOB běžný účet 1 029 320,47

ČSOB spořící účet – fond obnovy 1 020 685,23

ČSOB termínovaný účet 160 000,00

V budoucnu bychom rádi pokračovali na úpravách místních komunikací a chod-
níků. Proto byly zahájeny práce na zpracování projektových dokumentací – 
Oprava komunikace od železničního podjezdu na ul. Palackého směrem na ná-
městí Na Žlíbku, dále Oprava komunikace od Žlíbku směrem na ul. Čsl. armády 
a napojení na opravy této komunikace v letech 2017–2020. Je připravována 
oprava chodníku na ul. Palackého směrem k budově základní školy. 

Pan místostarosta se účastnil konference Živá krajina, na které se seznámil 
s možností získat 100% dotační podporu pro naši obec v oblasti zadržení 
vody v krajině. Následně byl zastupitelstvem obce schválen záměr zbudování 
projektu Tůň Bedřiška. V současné době je ve spolupráci s obecním práv-
níkem připravována smlouva o výpůjčce pozemků potřebných pro realizaci 
tohoto projektu. 

Své dnešní slovo mi dovolte zakončit pozvánkou na tradiční Václavské hody, 
které se budou v naší obci konat ve dnech 29. 9. až 1. 10. 2023. Všichni jste 
srdečně zváni na všechny akce související s důstojnou oslavou patrona naší 
obce Svatého Václava.

Lenka Ungrová
starostka obce
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Hospodaření obce Holasice bylo podruhé za sebou 
oceněno iRatingovým stupněm „B+“

Společnost CRIF – Czech Credit Bureau, a.s. ohodnotila hospodaření obce 
Holasice za rok 2022 druhým nejvyšším iRatingovým stupněm „B+“ a udě-
lila obci čestný Certifikát. Stupeň „B+“ vypovídá o vynikající finanční stabili-
tě ekonomických ukazatelů, které převyšují ukazatele obcí se srovnatelným 
počtem obyvatel. Podle analýz společnosti CRIF Czech Credit Bureau, a. s. 
není finanční stabilita výrazně ovlivněna okolním prostředím a horšími ekono-
mickými podmínkami regionu. 

Obec Holasice se nachází v okresu Brno-venkov v Jihomoravském kraji a pa-
tří do kategorie 1 000–1 999 obyvatel. Z celkového počtu 777 obcí v Čes-
ké republice v této velikostní kategorii dosáhlo hodnocení iRatingovým stup-
něm „B+“ pouze jen 94 obcí. Stabilita dobrého finančního hospodaření obce 
potvrzuje i fakt, že stejné ocenění získala za poslední 4 roky již potřetí.

Obec Holasice postupně zvyšovala podíl výdajů, které byly použity na rozvoj 
majetku obce. Pro financování svých investic využívá téměř výhradní vlastní 
prostředky. Obec nečerpá úvěry a nemá ani investiční dotace. V důsledku 
toho má obec nižší zůstatek finančního majetku a v posledním roce také po-
klesly investiční výdaje.

V uplynulém pětiletém období směřoval nejvyšší objem investic do pozemních 
komunikací, mateřské školy a veřejného osvětlení.

Lenka Ungrová
starostka obce

Informace z obecního úřadu



Zasedání zastupitelstva obce
Zastupitelstvo obce na svém 5. zasedání konaném dne 25. 5. 2023

Určilo: 
•  zapisovatelkou tohoto jednání zastupitelstva obce Holasice paní Ing. Miroslavu Ujčíkovou
•  ověřovateli zápisu průběhu 5. zasedání zastupitelstva obce Holasice pana Marčáka 
 a pana Sýkoru. 

Schválilo:
•  navržený program jednání zastupitelstva.

Vzalo na vědomí:
•  že obec pořizuje zvukový záznam pro potřeby zápisu, dále že pan Sýkora a pan Hron 
 si pořizují zvukový záznam pro vlastní potřebu a pro případné zveřejnění na FB.

Zastupitelstvo obce na svém 6. zasedání konaném dne 29. 6. 2023

Určilo: 
•  ověřovateli zápisu průběhu 6. zasedání zastupitelstva obce Holasice pana 
 Ing. Kosteleckého a pana Sýkoru. 

Schválilo:
•  navržený program jednání zastupitelstva.
•  z důvodu právní jistoty revizi inventarizace majetku.
•  účetní závěrku obce za rok 2022 a schvaluje převedení hospodářského výsledku 
 ve výši 8 223 388,66 Kč z účtu 431 300 na účet 432 300.
•  účetní závěrku ZŠ a MŠ Holasice, okres Brno-venkov, p.o. ke dni 31. 12. 2022.
•  navrženou Síť sociálních služeb pro rok 2024 v ORP Židlochovice.
•  návrh smlouvy o zajištění financování sociálních služeb v rámci dotačního programu    

„Podpora základních činností v oblasti poskytování registrovaných sociálních služeb 
občanům města Židlochovice a občanům správního obvodu ORP Židlochovice pro 
rok 2023“ v podobě předložené zastupitelstvu dne 29. 6. 2023.

•  smlouvu o dílo – ČOV Holasice – výměna provzdušňovacích membrán a vyčištění 
 provzdušňovacího systému AN1 a AN2 uzavřená mezi Obcí Holasice a VAS, a.s.
•  smlouvu o dílo – ČSOV Holasice bunkr – výměna elektroinstalace uzavřená mezi 
 Obcí Holasice a VAS, a.s.
•  dohody o provedení práce uzavřené mezi Obcí Holasicemi a panem Alešem Chovancem 
 a Obcí Holasicemi a panem Jakubem Sýkorou.
•  darovací smlouvu č. 378/2023 předloženou zastupitelstvu obce.
•  aby starostka ve spolupráci s paní Jitkou Mikuláškovou připravila podklady pro 

a) pronájem plochy pro výběh psů dle podmínek SŽ, b) projektovou dokumentaci 
pro instalaci plotu.

•  výši školného – 450 Kč měsíčně na částečnou úhradu neinvestičních nákladů 
 mateřské školy na jedno dítě zapsané do mateřské školy pro školní rok 2023/2024.
•  výši úplaty – 140 Kč měsíčně na částečnou úhradu neinvestičních nákladů na jedno 
 dítě zapsané do školní družiny pro školní rok 2023/2024.
•  smlouvu o poskytnutí příspěvku na provozování služby SENIOR TAXI uzavřenou mezi 
 Městem Židlochovice a Obcí Holasice v podobě předložené zastupitelstvu obce.
•  záměr vybudování tůně Bedřiška za účelem zadržení vody v krajině v rámci dotačního 

titulu vyhlášeného AOPK se 100% výší dotace. Dále ukládá místostarostovi obce 
Ing. Kosteleckému připravit ve spolupráci s Mgr. Zdeňkem Jouklem návrh smlouvy 
o výpůjčce pozemků potřebných pro realizaci projektu.

•  záměr o výpůjčce pozemků v podobě předložené zastupitelstvu obce.

Uzavřelo: 
•  projednání závěrečného účtu za rok 2022 s vyjádřením souhlasu s celoročním 

hospodařením obce Holasice a schvaluje závěrečný účet obce Holasice za rok 
2022 vč. zprávy KÚ JMK o výsledku hospodaření za rok 2022, a to bez výhrad.

Souhlasí: 
•  s převedením hospodářského výsledku ZŠ a MŠ Holasice za rok 2022 ve výši 

116 762,88 Kč do rezervního fondu ZŠ a MŠ Holasice a ve výši 10 000 Kč do fondu 
odměn.

•  s rekonstrukcí chodníku k RD č. p. 17. Šíře chodníku bude v rozměru 136 cm. Vlastní 
 rekonstrukce bude z rozebíratelného materiálu a bude provedena v režii žadatele.
•  s napojením vodoměru od RD pana Ž. do stávající vodoměrné šachty od RD pana 

C., ovšem s podmínkou, kterou si stanovila VAS, a.s. a to, že bude vybudována sa-
mostatná vodovodní přípojka s napojením na hlavní vodovodní řad na ul. Václavská.

Uložilo: 
•  paní Stejskalové připravit návrh OZV, kterou se upravují pravidla pro pohyb psů 
 na  veřejném prostranství a vymezují prostory pro volné pobíhání psů.

Stanovilo: 
•  aby před vydáním smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě 

byl vypracován GP, který určí přesnou délku umístění kanalizační přípojky vč. umís-
tění revizní šachty v p.č. 130/1 k. ú. Holasice.

Vzalo na vědomí:
•  že obec pořizuje zvukový záznam pro potřeby zápisu, dále že pan Sýkora si pořizuje 
 zvukový záznam pro vlastní potřebu a pro případné zveřejnění na FB.
•  zprávy předložené předsedkyní kontrolního výboru.
•  rozpočtová opatření č. 3/2023, 4/2023
•  závěrečný účet Mikroregionu Rajhradsko za rok 2022 sestavený ke dni 31. 12. 2022.
•  závěrečný účet DSO Region Židlochovicko za rok 2022 sestavený ke dni 31. 12. 2022.
•  závěrečný účet DSO KTS Ekologie za rok 2022 sestavený ke dni 31. 12. 2022.
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Obec Holasice hledá pracovníka/pracovnici 
na pozici úklid prostor Obecního úřadu a současně 

na pozici správce a úklid Obecní sokolovny.

Charakteristika pracovního místa úklid a správce obecní sokolovna:
•  Úklid, čištění, umývání a další práce vč. dezinfekce interiérů sokolovny 
 vč. oken a dveří (chodby, sál, WC, kuchyňka).
•  Úklid vnitřních a vnějších ploch i příchodů (čištění vysavačem, 
 zametání, vytírání např. PVC a dlaždic, venkovní popelník na cigarety).
•  Doplňování toaletních potřeb na WC (mýdlo, papírové ručníky, 
 toaletní papír). Doplňování čistících prostředků v kuchyňce. 
 Vynášení odpadků (WC, sál, kuchyňka).
•  Předávání vlastní prostory sokolovny k pronájmu a po skončení pronájmu 

prostory optická kontrola interiéru sokolovny (zpravidla předání k pronájmu 
pátek, převzetí po pronájmu neděle či pondělí). Obsluha rezervačního systému.

Pracovní doba: s ohledem na rozvrh hodin využití interiéru sokolovny 
(úklid v ranních či večerních hodinách).

Charakteristika pracovního místa úklid obecní úřad:
•  Úklid, čištění, umývání a další práce vč. dezinfekce interiérů úřadu 

vč. mytí oken, dveří (chodby, kanceláře, zasedací místnost, klubovna, 
knihovna, archiv, WC, kuchyňky).

•  Úklid vnějších ploch i příchodů (čištění vysavačem, zametání, vytírání 
např. koberec, PVC a dlaždic). Vynášení odpadků (WC, kanceláře, 
knihovna, klubovna, zasedací místnost, kuchyňky) vč. tříděného odpadu 
(plasty, papír, směsný odpad).

•  Doplňování toaletních potřeb na WC (mýdlo, papírové ručníky, 
 toaletní papír) a čistících prostředků v kuchyňkách.

Pracovní doba: dle dohody

Místo výkonu práce: Obec Holasice
Předpokládaný termín nástupu: 1. 9. 2023
Platové zařazení: dohoda o provedení práce
Požadavky: bezúhonnost, ochota pracovat celoročně, mimořádně i o víkendu

Obec Holasice hledá pracovníka/pracovnici
na pozici správce a údržba 

Multifunkčního hřiště za sokolovnou.

Charakteristika pracovního místa správce 
a údržba multifunkčního hřiště:
•  Vydávání klíčů od brány za sokolovnou a vlastního hřiště, 
 klíče od venkovních toalet,
•  Výběr poplatků za užití hřiště a měsíční vyúčtování na pokladně 
 obecního úřadu,
•  Vydávání sportovních potřeb vč. nachystání a odklizení sítí pro míčové 
 hry a tenis na vlastním hřišti,
•  Podávání základních informací o provozním řádu zařízení,
•  Obsluha rezervačního systému hřiště na PC,
•  Úklid, čištění, udržování exteriéru hřiště.

Pracovní doba:  sezóna (květen – říjen, pondělí – neděle, 
dle zájmu sportovců).

Místo výkonu práce: Obec Holasice
Předpokládaný termín nástupu: 1. 10. 2023
Platové zařazení: dohoda o provedení práce
Požadavky: bezúhonnost, ochota pracovat také o víkendu

Obec Holasice Obec Holasice

Kontaktní osoba: 
Lenka Ungrová
+420 724 186 303 
starosta@holasice.cz
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Jak se lépe domluvit 
Slovo zastupitelky – starostky Lenky Ungrové

Vážení spoluobčané, i když „opozičními“ zastupiteli budu opět nařčena z nefér 
jednání, faulování apod. nejde už déle mlčet k mlžení a šíření polopravd a kon-
spiračních lží.

Musím se přiznat, že já od 20. 10. 2022 ode dne ustavujícího zastupitelstva, kdy 
proběhly volby starostky a místostarosty naší obce, odcházím z každého jednání 
zastupitelstva s obrovskými rozpaky! Stále se ptám, proč Uskupení Nová volba 
2022 a Holasice 21. století nedokázaly prostě přijmout svou porážku v komunál-
ních volbách a proč se chovají tak, jak se chovají a dělají to, co dělají. Prakticky 
za dobu ročního trvání mandátu zastupitelů naší obce nepředvedli ze svých slibů 
a skvělých nápadů pro občany Holasic zhola nic. Proč? Dle předvolebních slibů 
jsem se opravdu těšila, jak budou Holasice dle jejich nápadů „vzkvétat“ – kavárna 
za sokolovnou, bezpečné přechody, nová parkovací místa… Opatrovanec bude 
umístěný v sociálním ústavu. Bude se rýsovat zbudování Domova pro seniory, 
spousta hřišť, budeme čerpat všechny dotační tituly, apod. 

Je velice snadné a prakticky jim vyhovující jen do všeho kopat, kritizovat a nejlépe 
přes sociální sítě anebo najímat si novináře k šíření tzv. „blbé nálady“. Proč nenapíší 
také to pozitivní, co se od podzimu 2022 v Holasicích podařilo? Protože kritizovat 
je pohodlnější. A protože oni jsou OPOZICE. Opozice v naší malé obci s 1300 
občany! Rádi poukazují na poměr mandátů 5:4. Ale ve skutečnosti je to 5:3:1, 
protože uskupení Naše Holasice získalo 5 mandátů (Ungrová, Kostelecký, Stej-
skalová, Marčák, Dufková), uskupení Nová volba 2022 3 mandáty (Procházková, 
Chovanec, Sýkora) a pan Hron z uskupení Holasice 21. století pouze 1 mandát. 

Nechtěla jsem Vás občany zatěžovat takovým marastem, jaký se bohužel v Ho-
lasicích rozšířil právě po posledních komunálních volbách. Bývalo zvykem, že 
občané chodí po Holasicích a to, co vidí, že je špatně (nesvítí lampa veřejného 
osvětlení, je propadlý chodník, je vyvrácený strom apod.) prostě zavolají nebo 
napíší na úřad a pracovníci úřadu zajistí nápravu. Jestliže někdo napíše, že je 
otevřený kanál tam a tam a dá to na FB uskupení To nejlepší z Holasic (já ne-
mám facebook a nikdy mít nebudu) – pokud by mi tuto informaci nezatelefono-
val jeden z členů této facebookové stránky, vůbec bych se o tom nedozvěděla 
a opravdu se mohlo stát neštěstí! Nicméně v neděli 27. 8. v 8:55 mi toto bylo 
oznámeno a v 9:10 byl kryt kanálu na svém místě. Je to tak prosté! Myslím si, 
že je více občanů, kteří mají podobnou zkušenost, že pokud adresně napíší, 

Obec Holasice hledá do svého týmu 
nového spolupracovníka na pozici

pracovník údržby obecní zeleně, čištění obce.

Nabízíme hlavní pracovní poměr na dobu určitou – s možností prodloužení 
na dobu neurčitou. 

Charakteristika pracovního místa: 
•  Údržba obecní zeleně – sekání křovinořezem, sekačkou, drobná údržba 
 a opravy majetku obce, drobné stavební práce. 
•  Řízení a údržba motorových strojů, manipulace s břemeny. 
•  Údržba chodníků a místních komunikací (posyp v zimním období, postřik 

a odstranění plevele na jaře, v létě a na podzim), ruční i mechanické 
čištění chodníků, udržování průchodnosti dešťových vpustí, vysypávání 
odpadkových košů a jejich údržba, apod.

•  Pracovník na obsazované pozici se bude podílet na různých typech 
činností zabezpečujících údržbu a úklid v obci, samostatně nebo spolu 
s dalšími zaměstnanci Obecního úřadu. Převážná část pracovní doby 
je venku v katastru Obce Holasice a to během všech ročních období.

Požadujeme: věk nad 18 let, řidičské oprávněný skupiny B, 
samostatnost, manuální zručnost, pozitivní přístup k práci, 
bezúhonnost. Ochota pracovat celoročně.

Pracovní doba: pouze ranní směna od pondělí do pátku
Mzda dle mzdové tabulky pro zaměstnance státní samosprávy.

Nástup: 1. 12. 2023 po dohodě lze i dříve. V případě zájmu nám zašlete 
do 30. 9. 2023 životopis na email: starosta@holasice.cz nebo ho odevzdejte 
na Obecním úřadu v Holasicích. Bližší informace zájemci obdrží na Obecním 
úřadu v Holasicích, tel. 547 229 362.

Upozornění: Obec si vyhrazuje právo zrušit výzvu na obsazení pracovní pozice 
kdykoliv v jeho průběhu. Obec nebude sdělovat uchazečům, kteří nebudou vybráni 
na pracovní pozici, která je předmětem této výzvy, důvody takového rozhodnutí. 
Obec si dále vyhrazuje právo nepřijmout žádného z uchazečů.

Obec Holasice
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naší přítomnosti. Paní starostka mě přemluvila, abych se sešla s paní ředitelkou 
a abychom našly to nejlepší řešení k dané situaci ohledně našeho syna. S paní 
ředitelkou jsem se sešla to odpoledne před třídními schůzkami v MŠ Čtvrtě. 
Paní ředitelce jsem řekla vše, co se mi nelíbí a domluvily jsem se na další týden 
na schůzku s učitelkami, které měly našeho syna ve třídě. 

Na další schůzce už i s učitelkami a paní ředitelkou jsem měla i svého přítele. 
Na vše, co se nám nelíbilo, nám bylo bez jakéhokoliv zamyšlení od učitelek odpo-
vězeno ve stylu: to se neděje, přišla jste ve špatnou chvíli, dětem se nemůže věřit, 
je to tvrzení proti tvrzení atd… Nabyli jsme dojmu, že tím že nebylo nic z našeho tvr-
zení zohledněno, nedojde ke zlepšení – vyřešení. Bylo dohodnuto, že zápis z jed-
nání vyhotoví zástupci školky. Telefonicky mi paní ředitelka potvrdila, že obdržím 
jeden výtisk zápisu. Paní učitelka zápis sepsala tuším dva dny po schůzce. Chtěla 
jsem si zápis vzít domů. Na to mi paní učitelka řekla, že to nejde, a že bez podpisu 
nemůže papír opustit školku. Byla jsem zaskočená, ale zápis jsem si jen přečetla 
a nepodepsala. Můj přítel byl služebně mimo domov a chtěla jsem ho podepsat 
až společně s ním. Proběhl další telefonát s paní ředitelkou, ve kterém jsem se jí 
ptala, jak je možné, že mi slíbila, že si můžu zápis vzít domů a paní učitelka mi řekla, 
že to není možné! Bylo mi odpovězeno, že se paní učitelka bála, abych zápis nějak 
nezneužila. Za pár dní jsem zápis nakonec podepsala s tím, že mi bylo přislíbeno, 
že dokud ho nepodepíše můj přítel, mohu se k němu stále ještě vyjádřit. Doma 
jsem si uvědomila, jaká v zápisu byla hra se slovy, a tak jsem po tom, co přítel přijel 
po dvou týdnech z práce domů, šla s ním, abych doplnila zápis také o můj názor.

Pak následovalo mimořádné zastupitelstvo, které jste nejspíš všichni slyšeli.
Vnímám to tak, že paní ředitelka společně s paní učitelkou nevěřily, že by si někdo 
konkrétní u paní starostky byl stěžovat, a proto o tomto kroku paní starostky měly 
potřebu informovat rodiče. Když poté zjistily, že ta stížnost je skutečnou a reál-
nou stížností, bylo to překvapením. Paní učitelka řekla, že na mě podala “trestní 
oznámení”. Proč? Jednání o mé stížnosti probíhala vždy jen na oficiální úrovni 
a se všemi aktéry. A vůbec nechápu postoj paní učitelky vůči mé osobě! Touto 
citlivou věcí se pojednou začala zabývat opozice! Za mnou však nikdo z opozice 
do dnešního dne nepřišel, aby si ověřil má tvrzení, anebo je vyvrátil. Chápu to jako 
snahu o pouhé zviditelnění na nešťastném dítěti a rodičích. 

Paní starostce i panu místostarostovi bych ze srdce chtěla poděkovat za to, že 
se věcí zabývali, za to že se postavili za mého syna potažmo i za mě a že kvůli 
nám musí čelit takovému šílenému lynči. Plní to, co u voleb slíbili. Zastali se 
svého občana, byť je to malé dítě!

Názor maminky dotčené situací v MŠ

zavolají, je problém řešený. Než dělat senzaci na facebooku, není rozumnější 
zabránit vlastním přičiněním možná neštěstí či jednoduše telefonicky oznámit 
závadu starostce nebo jinému zastupiteli? 

Možná se ptáte, proč toto popisuji tak zdlouhavě. Chci tím jen prostě říct cho-
vejme se, prosím, jako lidé, kteří žijí ve společné obci, nenechejme se nikým 
ovlivňovat, získávejme informace z obou stran, protože vždycky je pravda někde 
uprostřed sdělení, které je prezentováno. Mnoho z vás se mě osobně ptalo na 
situaci kolem školy a školky. Mnoho z vás mi řeklo, ale toto se nikde nepíše, 
toto nám nikdo neřekl… 

Zastupitelé uskupení Naše Holasice dál pracují na budoucích investičních ak-
cích, usilují o možnost získat smysluplné dotace pro budování v Holasicích. 
Takto budeme pracovat do konce volebního období v roce 2026. To, kdo bude 
ve vedení obce Holasice po komunálních volbách v roce 2026, to bude roz-
hodnutí vás voličů. Domnívám se, že za každého by měly hovořit činy.
 
A prosím, OPOZICI, tu předvolební kampaň, kterou jste od dubna 2022 neukončili, 
ukončete ji a začněte pracovat pro občany této obce Holasice!

Lenka Ungrová
starostka obce

Můj syn do školky chodil moc rád.
A to tak, že nechtěl chodit domů, protože byl šťastný v kolektivu dětí. Postupně 
se toto nadšení začalo vytrácet, až do školky chodil se strachem. Paní učitelka 
si mě stěžovala na mého syna pro banality. Jednoho dne jsem přišla do školky 
a našla syna plačícího v pyžamku, jak si objímá svého plyšáka – stál v rohu míst-
nosti se záchodky, kde byl sám. S paní učitelkou jsem tuto situaci řešila. Žádné 
dítě nemůže nikde zůstat samotné, a hlavně ne v takové situaci v jaké byl. Situa-
ce se nelepšila a v jednání s p. učitelkou jsem neuspěla. Proto jsem se obrátila 
na obec, protože jsem nabyla dojmu, že moje stížnost nebyla vzata vážně. Paní 
starostka s panem místostarostou mi slíbili, že se věcí budou zabývat. Poté, co 
paní starostka sdělila paní ředitelce tuto stížnost, uskutečnily se mimořádné 
třídní schůzky na toto téma. Po třídních schůzkách mě kontaktovala maminka 
dítěte, které chodilo se synem do třídy, že její dítě jí doma popsalo situaci, jakou 
jsem sdělila na obci ve své stížnosti.

Tyto praktiky (výchovné působení na syna ve školce) na něj měly nedobrý do-
pad. Začal se bát hrát si sám v pokoji, nechtěl doma do žádné místnosti bez 

Syn už chodil do školky se strachem
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Pokud chcete vědět více, prosím ozvěte se mi. Jsem pro otevřenou obec.
Josef Hron, zastupitel     telefon: 725 240 020

Vážený pane Hrone,
myslím, že už by to stačilo. Neexistuje žádný úřední oficiální dokument, který by říkal, 
že za vzniklou situaci můžu já, resp. paní starostka. Jen jste využil situace ve svůj 
vlastní prospěch a šířil jste ničím nepodložené, zavádějící, lživé informace. Nota bene 
píšete o PETICI, která ani nebyla ve finále komukoli z vedení obce předložena. Můžeme 
se jen domnívat, že tahle petice byla účelová s jediným cílem, co nejvíce nás poškodit.

Skutečnost je taková, že první paní učitelka z MŠ odešla po jednom roce, z důvodu 
neudělání potřebné zkoušky k výkonu zaměstnání. Druhá paní učitelka odešla také 
po jednom roce, bylo jí nabídnuto místo v místě bydliště. Třetí paní učitelka, byla již 
od září plně rozhodnuta o odchodu z MŠ, byla zde dva roky. Toto jsou informace, 
které byly sděleny na dubnové rodičovské schůzce ve Čtvrtích. Čtvrtá paní učitelka 
byla ve školce čtyři roky velice ráda. Byla oblíbená dětmi i rodiči, ovšem praktiky paní 
zástupkyně a chování některých kolegyň, jí byly víc než odporné. Je velká škoda, že 
jste se o věc nezajímal již minulý rok, kdy odešlo 9 zaměstnanců během pěti měsíců! 
Všechny odchody byly ze stejného důvodu, tedy kvůli paní zástupkyni. Mezi odcháze-
jícími figurovali lidé, kteří zde pracovali i 12 let.

Rozhodnutí paní ředitelky rezignovat bylo zcela v její režii. Můžeme se jen domnívat, 
že to byl důsledek nezvládnutí situace, která nastala v minulém školním roce a letos vy-
gradovala. Paní ředitelka nechala v ZŠ a MŠ jistě kus sebe a svoji nesmazatelnou stopu. 
Její práce si vážíme a není pravda, že nebyla vyvinuta žádná snaha o jakékoliv řešení. 
Pokusy o řešení nastalé situace jsou řádně zdokumentovány v písemné podobě na 
obecním úřadě. Paní ředitelka při osobní schůzce argumentovala tím, že tato její životní 
etapa skončila a za žádných okolností nechce ve funkci pokračovat a nic ji nepřesvědčí!

Výsledek trestního oznámení, které mínila podat paní zástupkyně je, že ŽÁDNÉ 
TRESTNÍ OZNÁMENÍ NENÍ! Argumenty, které paní zástupkyně uvedla, měly být ad-
resovány České školní inspekci a Inspektorátu práce. Domníváme se, že hrozba pří-
padné kontroly ČŠI a Inspektorátu práce mohl být pravý důvod pro tak náhlý odchod. 

Nejvíce mě ale zaráží, že vás, pane Hrone, vůbec nezajímá, co se ve školce skutečně 
dělo, a co se dít nesmí! Neobtěžoval jste se ani vyslechnout maminku, která byla pří-
stupem ke svému synovi naprosto šokovaná. Do dnešního dne také nemáme žádnou 
zprávu ze šetření paní ředitelky školy. Opět se můžeme jen domnívat, že žádné šetření 
neproběhlo. 

Patrně vám doopravdy nešlo o děti. Jen jste využil situace pro své zviditelnění! Budu 
velice ráda, když příště zvolíte možnost vyříkat si své postoje z očí do očí a nebudeme 
si brát zpravodaj jako boxerský ring a občany jako diváky. 

S přáním prožití hezkých a klidných dnů,
Jana Dufková, zastupitelka

Reakce na vyjádření pana Hrona
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K celé záležitosti kolem školy a školky, odchodů zaměstnanců se více již nebu-
du vyjadřovat. V předchozím roce, před vypuknutím celé letošní aféry, odešlo 
ze zaměstnaneckého poměru 9 osob, tedy o dvě více, než v letošním roce. 

Dále považuji za důležité sdělit, že k 31. 8. 2023 nebyla předložena nikomu 
z vedení obce zmiňovaná petice za odstoupení mé osoby, kterou „údajně“ 
podepsalo 250 občanů naší obce. Pan Hron a celý petiční výbor neváhali do 
celé situace zatáhnout děti, protože obsah celé petice vyvěsili na všechny 
budovy školek a školy. 

Dalším důležitým faktem je třeba připomenout vznik celé této kauzy – v první 
řadě bylo nutné prošetřit podezření na šikanu malého dítěte ve školce, o čemž 
se pan Hron vůbec nezmiňuje. Požádala mě o pomoc maminka, která uváděla, 
že tato neúnosná situace trvá už více jak půl roku a nikdo z vedení školy toto 
neřeší. Proto jsem se obrátila na ředitelku, aby situaci prošetřila. Mou snahou 
bylo situaci řešit v klidu, bez nutnosti vystavit zejména děti jakémukoli šetření 
kompetentních orgánů. Co se odehrálo dál, už všichni víte. Celé této situa-
ce využila opozice. Hlavním zájmem opozice bylo odvolání mé osoby z funkce 
starostky. Nešťastnou maminku a její dítě nikdo z opozice doposud neoslovil, 
nezajímal se o prvotní a zásadní problém – podezření na šikanu malého dítěte.

Jak by tuto situaci řešil pan Hron a ostatní z opozice? 
Lenka Ungrová, starostka obce

Reakce na vyjádření pana Hrona
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Jak jsem se zmínila – vždy je pravda někde uprostřed sdělovaného. Měla 
bych teď na tomto prostoru zahájit školení paní zastupitelky, protože nezná 
Zákon o obcích… proč bych ale tímto zatěžovala Vás čtenáře Zpravodaje? 

Prostě jsem si zvykla, že dotazy dle zákona č. 106/1999 Sb. budou posílány 
buď paní zastupitelkou anebo kýmkoli jiným. To, že se v případě nespokoje-
nosti s odpovědí tazatel odvolá k jihomoravskému kraji, to umožňuje zákon. 

Ono porušení zákona, o kterém se zmiňuje paní Procházková, není tak zásad-
ní, jak se snaží naznačit. V prvním případě, kdy se paní Procházková dotazuje 
na finanční částky, které fakturoval obecní právník. Mým porušením zákona 
bylo to, že jsem musela vypočítat přesnou částku tedy nestačila odpověď 
(á 2000,-/h + DPH) správně jsem měla uvést 2000,- + DPH = 2420,- Kč.

Ve druhém případě, jestliže neexistuje informace, na kterou se dotazující ptá 
dle zákona č. 106/1999 Sb., je třeba vydat Rozhodnutí, kterým se odpovídá 
zčásti anebo je právě rozhodnuto, že se odpověď nebude poskytovat vůbec. 
Tudíž jsem paní Procházkové odpověděla Rozhodnutím jen zčásti, pro-
tože některé informace, na které se dotazovala, skutečně neexistují 
a není povinností je nově vytvářet.

I já jsem ráda, že se jako občané ptáte a zajímáte o chod obce. Stále je vás 
spousta, kteří se ptáte přímo mě, starostky a nepotřebujete se opírat o prakti-
ky zákona č. 106/1999 Sb. Každý, kdo se ptá slušně a dokáže podat kritiku 
či nespokojenost konstruktivním způsobem, s každým takovým člověkem ko-
munikuji a jednám bez zbytečných průtahů. 

Co se týče úklidu sokolovny, obecního úřadu, a také správce multifunkčního 
hřiště, už více jak 3/4 roku opozice kritizuje a vymýšlí náplň a obsazení těch-
to pozic. Zatím do 31. 8. 2023 se nikdo nový na tyto pozice nepřihlásil. Dle 
návrhu z opozice – pana Hrona by roční náklady na mzdu správce hřiště činily 
cca 280 tisíc korun/rok! Náklady na úklid sokolovny a obecního úřadu by dle 
návrhu pana Hrona činily 150 tisíc korun/rok. To jsou zcela jiné peníze, než 
za kolik to nyní dělají fyzické osoby.

Lenka Ungrová, starostka obce

Reakce na vyjádření paní Procházkové
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Hasičský sbor Holasice

Vážení spoluobčané,
další čtvrtletí je za námi a my vás jako tradičně informujeme o činnosti sboru 
a výjezdové jednotky.

V první červnovou sobotu jsme za podpory obce a několika dalších sponzorů 
opět uspořádali dětský den, a to v tradiční podobě – startem u „13ky“, pro-
cházkou s úkoly podél náhonu a cílem u tůně Ludmila. Proti minulým roční-
kům jsme připravili i několik nových stanovišť, které všech více než 130 dětí 
zvládlo na jedničku. Na konci cesty bylo přichystáno občerstvení, skákací 
hrad/skluzavka, kůň, poník a samozřejmě spousta legrace a zábavy. Nád-
herné počasí a dobrá nálada všech účastníků nás provázely celým dnem. 
Věříme, že si malí, větší i velcí účastníci tento den užili.

Jednotka měla v tomto období několik zásahů, nicméně vzhledem k počasí, 
které přes prázdniny panuje, lze říct, že se zatím jedná o velmi klidné léto, 
a my jsme za to velmi rádi. Určitě není nutné vysvětlovat, že zásah v třívrstvém 
zásahovém obleku je při teplotách nad třicet stupňů fyzicky velmi náročný.

Reakce na vyjádření pana Sýkory

K neprovedené inventuře v Hasičské zbrojnici a zfalšovaným podpisům uvá-
dím ve zkratce toto – na posledním jednání zastupitelstva bylo rozhodnuto, že 
bude provedena revize dílčí inventury na hasičské zbrojnici. Tato byla naplá-
nována po konzultaci s pány Chovancem a Sýkorou na přesný termín včet-
ně proškolení o bezpečnosti práce při výkonu této inventury, a to na úterý 
29. 8. 2023. Inventura byla provedena. Vše, co bylo uvedeno v inventurním 
soupisu, bylo přítomnými (pan Chovanec, pan Bachorec, pan Kostelecký) 
odsouhlaseno a podepsáno vlastnoručními podpisy.

Lenka Ungrová, starostka obce

Vážení občané,
velice nám všem záleží na bezproblémové komunikaci plné 
porozumění a vzájemného respektu. Událostí v obci se děje 
mnoho najednou, a někdy není možné vše rychle obsáhnout.

Proto, pokud si všimnete jakéhokoli problému či defektu, nevá-
hejte se obrátit přímo na mne či zaměstnance obecního úřadu. 
Jen problém, o kterém víme, můžeme efektivně řešit.

    547 229 362 | 724 186 303 | starosta@holasice.cz
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Ze základní a mateřské školy 

29. 6. jsme krátce před 11. hodinou dopoled-
ní dostali hlášení o požáru střechy Moravské-
ho zemského archivu v Rajhradě. Jednotka 
vyjela v počtu pěti osob s CAS a následně 
i s DA v počtu tří osob. Vzhledem k tomu, že se 
jednalo o pracovní den, to byl velmi slušný po-
čet. Na místě byl potvrzen požár střechy, na-
štěstí ne archivu, ale vedle stojící zemědělské 
skladovací haly. Asistovali jsme hlavně v rámci 
hašení z výškové techniky a při dopravě vody.

20. 7. večer jsme vyjížděli k nahlášenému 
požáru automobilu na čerpací stanici PHM 
v Rajhradě. Požár byl ještě před naším příjez-
dem uhašen hasicími přístroji a jednotka HZS 
prováděla dochlazení poškozené části vozu.

Luboš Bachorec a Michal Stodůlka
za holasické hasiče

Více k zásahům:
13. 6. dopoledne jsme se účastnili cvičení simulujícího požár střechy zám-
ku v Židlochovicích. Vyjeli jsme s požadovanou technikou v počtu šesti členů. 
Na místě jsme prováděli činnost dle plánu cvičení, ale i mimo něj, jelikož některé 
jednotky byly odeslány k jiným událostem a bylo třeba improvizovat a plán cvičení 
upravovat dle aktuální situace. I to jsme díky zkušenostem zvládli velmi dobře.

18. 6. v podvečer jsme vyjížděli s oběma „déáčky“ (cisterna byla v servisu) 
k nahlášenému požáru odpadu do Rajhradu na ul. Masarykovu, kde jsme 
s jednotkou ze Židlochovic zjistili, že se jedná o zajištěné drobné pálení od-
padu bez nebezpečí rozšíření. V návaznosti i na tento výjezd apelujeme na vy-
užívání webové aplikace „Evidence pálení“ a včasné nahlášení plánovaného 
pálení. Vyplnění hlášení zabere jen minutu či dvě. 

21. 6. při podvečerní bouřce spadl v aleji u kláštera v Rajhradě na zaparkova-
ný motocykl strom. I zde jsme vyjeli v plně obsazeném vozidle určeném HZS 
a zasahovali jsme samostatně. Po příjezdu byl zjištěn pád vrchní části stromu 
na motocykl a poškození nádrže. Unikající benzín byl naší jednotkou zachy-
cen do sorbčních dek. Poškozený strom jsme po dohodě s vedením města 
ponechali na místě do ukončení právě konané akce.

Léto se nachýlilo ke svému konci a opět nám začíná školní vyučování, na kte-
ré už se všichni těšíme. Čekají nás nové výzvy a dobrodružství při poznávání 
světa a učení se novým věcem.

V pondělí 4. září jsme mohli slavnostně přivítat naše nové prvňáčky. Letos jich 
nastupuje celkem dvanáct a působí velmi odhodlaně. Povede je paní učitelka 
Mgr. Ivana Trubáková.

V holasické základní 
a mateřské škole vítáme 
také nového pana ředitele 
Mgr. Martina Trávníčka. 
Přejeme mu mnoho 
sil do realizace odváž-
ných školních projektů 
a hodně radosti z této 
důležité a velice 
prospěšné práce.

Red.
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Hernička pro děti v Sokolovně
I v nadcházejícím školním roce 
bude fungovat pro všechny ma-
minky (příp. tatínky) s dětmi her-
nička v Sokolovně každé úterý 
od 9:30 cca do 11:00 hod. 

Scházíme se v ní s maminkami úplných 
miminek až po děti předškolkového 
věku. Na úvod si společně zazpíváme, 
zacvičíme si na oblíbené dětské říkan-
ky a pak následuje volná zábava. Děti 
mohou využít trampolínky, žebřiny, 
lavičky, balony nebo spoustu dalších 
hraček, které jsou tam k dispozici. My 
si uvaříme kávičku  a podělíme se 
o zkušenosti, tipy a triky, přičemž do-
hlížíme na naše malé průzkumníky, jak 
se seznamují v novém prostředí s no-
vými kamarády, se kterými se třeba 
následně budou potkávat a kamarádit 
ve školce a ve škole. 

V případě hezkého počasí vyrážíme 
ven. Na jaře jsme chodily na dětské 
hřiště nebo sbírat bylinky nebo jen 
tak do kavárny. Scházíme se i mimo 
herničkový čas, například výletem do 
obory v Rajhradě nebo na koupališ-
tě. Podrobnější informace jsou do-
stupné na naší facebookové stránce 
Hernička v Holasicích. Rádi uvítáme 
nové děti s jejich maminkami, takže 
přijďte mezi nás pobavit se .

Závěrem bych chtěla poděkovat Na-
tálii Časarové, která herničku zorga-
nizovala a rozběhla za podpory vede-
ní obce i v tak nepřejícné době, jako 
byla doba covidová, a která ji násled-
ně vedla až do teď, kdy obě její hol-
čičky už zamíří do školky. Děkujeme!

Soňa Maťašová
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Obecní knihovna 
Vážení čtenáři,
večery se nám prodlužují 
a to je dobrý důvod strávit 
je s dobrou knihou. 
K výběru zajímavých titulů 
mohou přispět i okruhy 
Čtenářské výzvy 2023:

Obecní knihovna Holasice představuje 
nové knihy ve svém fondu:

Knihy pro dospělé:
•  Cameron, William Bruce. Psí poslání
•  Clark, Andrea Yaryura. Noc tisíce hvězd
•  Čepek, Petr. Taxikář
•  Griffin, Martin. Druhý neznámý
•  Hlaváček, Zdeněk. Kriminální případy 
 z Orlických hor 
•  Janda, Petr. Dávno
•  Lapena, Shari. Někdo cizí v domě
•  Lonsdale, Kerry. Poslední slova 
•  Ouhrabková, Zuzana. Zkvašeno
•  Repová, Hana. Neztrať mapu 
 k mému srdci
•  Štědroň, Miloš. Mé celoživotní 
 janáčkování
•  Ware, Ruth. Otočení klíčem

Knihy pro děti a mládež:
•  Claude JM. Kudy létá vítr
•  Maas, Sarah J. Říše bouří
•  Maas, Sarah J. Věž úsvitu
•  MJ Illustrations. Tlapkova patrola 
 – Marshall zachraňuje situaci
•  Simon, Francesca. Darebák David: 
 Hurá do oblak
•  Sýkorová, Kateřina. 
 Obrázkové logočtení
•  Tlapkova patrola. Dobrou noc, tlapky! 
•  Utnik, Monika. Vůně aneb Proč 
 všechno voní

Příjemný podzim s dobrou knihou přeje

Petra Koláčková, knihovnice

Kniha, jejíž autor nosí brýle
•  Evžen Boček. 
 Poslední aristokratka
•  Robert Bryndza. 
 Dívka v ledu
•  Patrik Hartl. 
 Prvok, Šampón, 
 Tečka a Karel
•  Jakuba Katalpa. 
 Zuzanin dech
•  Shari Lapena. 
 Nevítaný host

Kniha o boji za lidská práva
•  Alena Mornštajnová. 
 Listopád
•  George Orwell. 1984
•  Kathryn Stockett. 
 Černobílý svět
•  Kateřina Tučková. 
 Bílá voda





od 20:00 do 20:30 hodin hraná scénka: „setkání rajhradského probošta 
Antona Pirma OSB s architektem Janem Blažejem Santinim-Aichlem“, od je-
hož úmrtí v letošním roce uplynulo již 300 let, který byl pověřen vybudováním 
nového – moderního rajhradského benediktinského kláštera.

Pouť osamělých rodičů
Centrum pro rodinu a sociální péči Brněnského biskupství uspořádalo pro 
svobodné, rozvedené či ovdovělé žijící osaměle, nebo s dětmi v sobotu dne 
10. června 2023 u Sester Těšitelek den naplněný putováním a dalšími aktivitami.

Mši sv. pro účastníky poutě sloužil biskupský vikář pro pastoraci P. Pavel 
Šenkyřík.

Akce putování od Jakuba k Jakubovi
V sobotu dne 10. června 2023 bylo možné na jihomoravském úseku Svato-
jakubské cesty potkat větší množství pěších poutníků, kteří se vydali „Od Ja-
kuba k Jakubovi“ – tj. od kostela sv. Jakuba Staršího v Brně až po unikátní 
opevněný kostel sv. Jakuba v Nosislavi – na jednodenní pouť.

Jihomoravský úsek Svatojakubské cesty je součástí sítě Svatojakubských 
cest křižující celou Evropu, mající cíl ve španělském městě Santiago de Com-
postela. – „Vydat se dnes na tuto cestu má pro mnohé odlišný význam, než 
v minulosti. Cílem mnohých dnešních poutníků často není pokleknutí a ná-
sledná modlitba u hrobu sv. apoštola Jakuba, ale přijatelná forma hledání od-
povědí na otázky, o smyslu jejich života a případných dalších krocích v jejich 
životech, které by měli a chtěli učinit.“ 

„Nejtěžší na každé cestě je udělat první krok.“

Papírový model opatství
Všichni nadšenci papírových modelů a modelářství si již mohou v Klášterním 
obchůdku pořídit a postupně začít skládat papírový model rajhradského opat-
ství, jehož autory jsou manželé Čechalovi z fa Z-Art z Frýdku-Místku. 

Návštěva Proglasu
V úterý dne 13. června 2023 se někteří rajhradští farníci spolu s rajhradským 
ex. duchovním správcem vydali vlakem do Brna, aby společně navštívili pro-
story rádia Proglas.

Informace nejenom z rajhradské farnosti

Setkání donátorů
Letošní setkání donátorů, kteří prostřednictvím fondu PULS podporují kněze 
a pastoraci brněnské diecéze, se uskutečnilo v sobotu dne 27. května 2023 
od 15:00 hodin.

Po děkovné mši sv. v opatském chrámě sv. Petra a Pavla, které předsedal 
brněnský sídelní biskup Mons. Ing. Mgr. Pavel Konzbul, Dr., byl pro všechny, 
kdo v ten den do Rajhradu zavítali, připraven nejenom na nádvoří Benediktin-
ského opatství doprovodný program.

Noc kostelů
V pátek dne 2. června 2023 využilo více než 100 zájemců možnost v rámci 
nadnárodní iniciativy „Noci kostelů“ navštívit opatský chrám sv. Petra a Pavla 
v Rajhradě.

Pro všechny příchozí bylo připraveno od 18:00 do 18:45 hodin přiblížení 
formou vyprávění jednoho z rajhradských benediktinů (tj. na základě osob-
ní zkušenosti) o možnostech vstupu do řádu a následného každoden-
ního života – tj. modlitby a práce rajhradských benediktinů, a následně 

malé ohlédnutí

<  Nový papírový model 
Rajhradského benedik-
tinského opatství
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Rajhrad má nového duchovního správce 
Ex. duchovní správce P. Mgr. Zdeněk Drštka ukončil k 31. červenci 2023 po 
třech letech svou službu v rajhradské farnosti. Novým ex. duchovním správ-
cem Římskokatolické farnosti Rajhrad sídlícím na faře v Modřicích se od 
1. srpna 2023 z rozhodnutí brněnského biskupa stal P. ThLic. Tomáš Holý, 
který působil v Náměšti nad Oslavou.

připravujeme

Uzavření diecézní fáze kanonizačního procesu
Dne 9. září 2023 za účasti brněnského sídelního biskupa Mons. 
Ing. Mgr. Pavla Konzbula, Dr. a emeritního brněnského biskupa Mons. ThLic. 
Vojtěcha Cikrleho bude v klášteře Sester Těšitelek slavnostně uzavřena diecé-
zní fáze kanonizačního procesu Služebnice Boží Matky Rosy Vůjtěchové.  

Hody ke cti sv. Václava a bl. Podivena
V neděli dne 1. října 2023 v 11:00 hodin jsou všichni zváni na prostranství 
před holasickou kaplí na oslavu svátků (hody) patrona obce sv. knížete Václa-
va a jeho věrného sluhy bl. Podivena.

Historická pohlednice Holasic

Biřmování v Rajhradě
Emeritní brněnský biskup Mons. ThLic. Vojtěch Cikrle v neděli dne 25. červ-
na 2023 při mši sv. v 9:00 hodin, kdy bylo slaveno patrocinium opatské-
ho chrámu sv. Petra a Pavla, udělil patnácti biřmovancům svátost biřmování.
Naposledy byla svátost biřmování v tzv. řádném termínu v Rajhradě udělována 
dne 17. února 1996.

Tradiční výstava lilií
Díky iniciativě Specializované základní organizace českého zahrádkářského 
svazu Brno „Lilium“ se ve dnech 1. až 7. července 2023 uskutečnil v prosto-
rách rajhradského benediktinského opatství již XI. ročník tradiční výstavy lilií.
Cca 1.400 návštěvníků, kteří v těchto dnech výstavu lilií navštívili, mohlo ob-
divovat krásu 500 druhů u nás vypěstovaných lilií. 

Naše návštěva Staré vody
V tradiční „poutním“ termínu (tj. 6. července) se nás osm poutníků, které dala 
dohromady p. Marie Hajmanová – holasická kostelnice, pod vedením fr. Fran-
tiška z rajhradského benediktinského opatství vydalo na jednodenní pouť do 
míst, o nichž většina z nás předtím nic moc neslyšela – tj. do vojenského 
prostoru Libavá, kde nejdříve Československá a následně Rudá armáda zničila 
dříve hojně navštěvované poutní místo sv. Jakuba St. a sv. Anny ve Staré Vodě.

Po bohoslužbě slova v poutním chrá-
mu, jehož interiér dodnes „zdobí“ čet-
né nápisy nejrůznějšího charakteru 
v azbuce vytvořené sovětskými vojáky, 
všichni neváhali a vydali se na samot-
nou hranici vojenského prostoru, aby 
navštívili nedávno kompletně restau-
rovanou (respektive zcela nově posta-
venou) Královskou kapli se zázračným 
pramenem (údajně velmi blahodárně 
působící na oči – tj. na zrak). Bylo 
pro nás nepochopitelné, co všechno 
a poměrně rychle lidská zloba dokáza-
la zničit, ale zároveň obdivuhodné úsilí 
jiných o opětovné byť velmi pozvolné 
vedoucí k obnově této zkázy. Interiér chrámu sv. Jakuba a sv. Anny
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Růžencové pobožnosti
I v tomto roce se v měsíci říjnu budou v kapli sv. Václava a bl. Podivena v Ho-
lasicích konat každé úterý (v 17.30 h) růžencové pobožnosti, na nějž jsou 
všichni srdečně zváni. 

Aktuální informace o dění v rajhradské farnosti je možné dohledat 
také na internetových stránkách: www.farnostrajhrad.benediktini.cz 
a www.sestrytesitelky.eu.

bratr František J. Teister OSB

Bazilika sv. Václava 
ve Staré Boleslavi

Putování 
do Staré Boleslavi
V souvislosti se svátkem sv. knížete Vác-
lava se nám snad konečně podaří usku-
tečnit dlouhodobě zamýšlenou pouť do 
Staré Boleslavi, kde byl sv. kníže Václav 
v roce 935 rukou svého mladšího bra-
tra Boleslava při cestě na ranní boho-
službu u dveří kostela sv. Kosmy a Da-
miána zabit.
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Ohlédnutí za uplynulou sezónou
Děti si užívají nejlepší část roku, tedy prázdniny, a mně nastává čas ohléd-
nout se za uplynulou sezónou našeho KLUBU VODÁKŮ RAJHRAD. Podzimní 
část sezony jsme strávili tréninkem na pramicích, kánoích a paddleboardech, 
trénovali fyzickou kondici a zlepšovali jsme své střelecké umění střelbou ze 
vzduchovky na terč. Přes zimu jsme zdokonalovali své plavecké umění v kry-
tém bazénu v Hustopečích a na jaře jsme se začali připravovat na nejlepší 
část sezóny, tedy sérii závodů pramic. Absolvovali jsme celkem pět závodů, 
z nichž jeden jsme sami organizovali. Získali jsme hodně zlatých, stříbrných,  
bronzových a bramborových medailí . Zároveň jsme získali pohár za rok 2023 
v kategorii mužů a mistry republiky se staly posádky mužů PIRANĚ, juniorek  
MORAVANDY a starších žáků BANÁNI. Co se během této sezóny povedlo? 
Po letech se nám podařilo vytvořit ženskou posádku COSMOPOLITAN, která 
během závodů prokázala velký pokrok. Dále přibyla nová posádka starších 
žáků BANÁNI. Kladnou odezvu mělo i naše pořadatelství zdejších závodů 
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Sokolovna, nám. Rudé armády 150
veřejné setkání od 17:00 hodin

Vysokorychlostní trať 
na jižní Moravě!
Zajímá vás nová železnice s rychlostí  
až 320 km/h? Přijďte se nás zeptat!

Holasice — pondělí 9. října 2023 

spravazeleznic.cz/vrt

Těší se na vás odborníci ze Správy železnic:

Ing. Jiří Michalica, hlavní inženýr stavby 
Ing. Lukáš Tittl, vedoucí oddělení realizace staveb

další termíny  
a místa setkání
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pramic, a to díky podpoře členů, ro-
dičů a přátel našeho klubu. Podařilo 
se nám zakoupit novou vzduchovku 
a získat nové členy. Společnými si-
lami jsme opravili přístřešek u naší 
klubovny. Celou sezónu jsme ukon-
čili závěrečným táborákem. Na čem 
pracujeme? Potřebujeme opravit 
stávající pramice, získat nové spon-
zory a samozřejmě na sobě i nadále 
pracovat a přivítat další členy, kteří 
by se k nám chtěli přidat. Za KLUB 
VODÁKŮ RAJHRAD přeji krásné 
léto, dobrou vodu, velké vlny. Ahoj.

Bohdana Vivčaryková

Inzerce
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